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A télen kenyérrel és tűzifával 
látják el a nyomorgókat 
A város különböző pontjain népkonyhákat állitanak fel 

A népjóléti bizottság javaslata a téli szükségmunkákról 
(A Délmagyarország munkatársától.) A vá-

ros népjóléti bizottsága hétfőn délután dr. 
Somogyi Szilveszter polgármester elnöklésé-
vel ölést tartott, amelyen a munkanélküli-
ség csökkentésével és a téli nyomorenyhitö 
akcióval foglalkoztak. Az ülésen dr. Szabó 
Géza, a népjóléti ügyosztály vezetésével meg-
hízott kulturtanácsnok ismertette a hatóság 
javaslatait, hogy milyen közmunkákat lehetne 
a télen végrehajtani és hogy ezekre milyen 
anyagi fedezet áll rendeltetésre. 

A javaslat szerint a munkanélküliség enyhí-
tésére a város a tél folyamán szükségmunkák-
ról gondoskodik. Ilyen munka lesz a télen 
az algyői csatorna építésének a folytatása, 
ahol körülbelül 150 munkást lehet foglalkoz-
tatni. Kibővítik a fehértói halastó 300 méteres 
töltését és a fehértói 15 kilométeres töltés 
belső burkolását is végrehajtják. Ez 100 mun-
kásnak ad majd kenyeret. Rövidesen hozzá-
fognak a Somogyi-telepi harmadik elemi is-
kola építéséhez, amelynek költségeire a kul-
tuszminisztérium a hétfői nap folyamán 56 
ezer pengőt utalt ki. Az iskolaépítésnél 70 
munkás nyer elhelyezést. Két gazdasági szak-
iskola építésénél szintén több munkást fog-
lalkoztatnak. Mindezeknek a munkálatoknak 
az elvégzésére a fedezet rendelkezésre áll. 

Nincsen azonban fedezet a többi végrehaj-

tandó szükségmunkákra, amiket azonban a 
télen el kellene végeztetni. Igy a Kisbuvártó 
feltöltéséhez még 15 ezer köbméler földre 
lenne szüksége, ennek a költsége 20 ezer 
pengő. Fel akarják tölteni a vágóhidnál lévő 
Cserepes-sori tavat, amivel együttjáma a 
vasúti áleresz kibővítése és az alsó szivattyú-
telep megerősítése is. A külváros uccáinak 
csatornáit, árkait is a télen kellene kitisz-
tittatni és ezzel egyidejűleg e' lehetne végez-
tetni a külvárosi uccák kátyúinak betöltését. 
Ezeknél a munkálatoknál hetenkint ötszáz 
munkást lehetne foglalkoztatni több turnus-
ban. A munkálatokat azonban a város csak 
ugy tudja végrehajtani, ha az állaintól meg-
felelő segítséget kap. 

A nyomorenyhitö akcióval is -foglalkozott 
a bizottság és elhatározták, hogy az idén 
éppen ugy, mint a mult évben, kenyérrel és 
tűzifával látják el a nyomorgókat. Ez az akció 
nyomban a hideg idők beálltával megkezdő-
dik. Elhatározta a bizottság, hogy a népkonyha 
intézményét decentralizálják és az ebédek 
könnyebb kiosztása céljából a város külön-
böző pontjain állítják fel a népkonyhákat. 

A javaslatokhoz Bakó László, dr. Szepessyné 
Szamek Sára, Lájer Dezső, Gönczy Károly 
és még többen szólaltak fel. A javaslatokat 
a kisgyűlés elé terjesztik. 

\ Társadalombiztosító „hatos bizottsága" 
Hétfőn befejezte működését 

Nutlatkozatok az OTl-vegrehajtásl Ognekröl — „A kereskedőkkel es 
az Iparosokkal szemben a legkíméletesebben kellene elfárnr 

(A Délmagyarország munkatársától.) 
Az O T I legutóbbi ismeretes vá lasz tmány i 
ü lése és a hatos bizottság m u n k á j a élén-
ken foglalkoztat ja Szeged kereskedő- és 
iparostársada lmát . Beszámol tunk arról , 
hogy a bizottság több tagja lemondot t 
bizottsági tagságáról , mert annak mun-
ká já t nem tartották célravezetőnek. Ál-
ta lában a bizottság működésérő l az a fel-
fogás a lakul t ki, hogy a bizottságnak nincs 
joga a végrehaj tásokra vonatkozó lag még 
csak tanácsokat is adni. Az ügyben a Dél-
magyarország munka tá rsa felkereste 

dr, Baár Jenőt, 
az OT I ügyvezető igazgatóját, aki a követ-
kezőket mondo t t a : 

— A legutóbbi vá lasztmányi ülésen be-
muta t tam azt a kimutatást , amely az OTI-
hoz 1930 j a n u á r és 1931 iul iusa között 
— tehát a legnehezebb időben — befolyt 
jövedelmekről szól. Ebbő l meggyőződ-
hettek a tagok arról , hogy, 

az előirányzott bevételek befoly-
tak 

és ebbő l h a rm inc százalék és havonta 
még 1380 pengő a há t ra lékokbó l folyt 
be. A tapasztalat azt muta t ja tehát, 
hogy az intézel pol i t iká ja , amely n e m h i v e 
a tag azonna l i végrehaj tásának, helyes. 

— E n n e k ellenére az ülésen aggodalmas 
felszólalások hangzottak el. 

Egyes ugy munkáltató, mint 
munkavállaló urak azt kívánták, 
hogy az ujabbi hátralékosokat 

azonnal szorítsuk meg, 

mert ezzel azt lehet elérni, hogy a hátra-
lékok nem szaporodnak fel. Egyébként 
azokról , amik a vá lasz tmánv i ülésen el-

hangzottak, nem beszélhetek. Én ezek u t án 
hat urat , főleg azokat, akik aggodalmas-
kodtak, megh ív tam egy ülésre, hogy be-
mutassam nekik a fo lyószámlákat . Á cél 
az volt, hogy a tételeket egyénenként el-
b í rá lva m o n d j á k meg, hogy mi lyen to-
vábbi intézkedéseket tar tanak szükséges-
nek. Ezzel azt akar tam elérni, hogy a 
vá lasz tmány megnyugvást nyer jen abban 
a tekintetben, hogy a pénztár részéről 
semmiféle mulasztás nem történt. 

— A vá lasz tmány tagja inak az ellenőr-
zésre törvényadta joguk van. Ezekkel az 
urakka l azután megkezdtük a munká t . Az 
ő szerepük i n k ább véleményező, de vé-
leményük engem semmire sem kötelez. Az 
első ülésen is m u n k á j u k anny ibó l állott, 
hogy megvizsgáltak néhány tételt és figyel-
meztettek arra, hogy kinek lehet tovább 
hitelezni, kinek nem, tehát a bizottság 
tagjai csakis informáltak engem. 

— Ez a vélemény, amint mondo t t am , 
engem semmire nem kötelez, felelőssége-
met nem csökkenti, joga imat nem érinti , 
ő k véleményt adhatnak , de utasítást nem 
Más eset volna az, ha ezeket az urakat a 
vá lasztmány, m in t bizottságot küldte vol-
na ki erre a munk á r a — és lehet, hogy ez 
meg is fog történni , de akkor is csak ellen-
őrzést gyakoro lhatnak és véleményt nyil-
ván í thatnak . Ebbő l az intézetnek és tag-
ja inak csak hasznuk volán, mert az inté-
zet nem ismerhet mindenk i t , a bizottság 
tagjai jobban forgo lódnak k ünn a város-
ban és j obban vannak i n fo rmá lva egyesek 
anyagi ügyeiről . 

Bokor Adolf, 
a L loyd Társulat elnöke, aki szombaton 
bejelentelte a bizottsági tagságról va ló le-
mondásá t , a következőket mondo t t a ; 

HelyArleazAllltá* a moziKnAli 

A Belvárosi Mozi helyárai j 
4 0 fillértől P 1 . 3 0 - ig ; 
A Korzó Mozi helyárai;! 
3 0 fillértől P 1 , 2 0 - i ! 

— Ki kell je lentenem, hogy csakis az uj 
keletű dolgokról volt szó és nem a ré-
giekről. A bizottság munk á j a preventív 
intézkedés akart lenni , nehogy felszapo-
rodjék a hátra lék . Én az egész dolgot 
m á r kezdetben sem tartottam helyesnek, 
mert Baá r igazgató u r jól vézéti az ügye-
ket. Ma, hét főn este mégis elmegyek a 
bizottság másod ik ülésére — annak elle-
nére, hogy tagságomról l emondot tam —, 
de csak azért, hogy megkér jem őket: 
hagyják abba az egész dolgot. 

— K ü l d j ö n ki a vá lasz tmány egy bi-
zottságot, de nem azzal a p rog ramma l , 
hogy megöl je a kereskedőket és iparo-
sokat, h anem azzal, hogy támogassa az 
ügyvezetést. 

Wagner Ferencet 
is felkerestük. A következőket mondo t t a : 

— A munkavá l l a l ók részéről többször 
szóvátették, hogy azt a fél j áru lékot , ame-
lyet a munkavá l l a l ó fizet, többször ille-
téktelenül visszatartják a munkaadók. Mi-
vel ki akar tunk küszöbö ln i a választ-
m á n y b a n m inden nézeteltérést, felvető-
dött a kérdés: hogy lehetne megoldan i 
a prob lémát , hogy legalább a fél járulé-
kot a legrövidebb idő alatt befizessék. 
Akkor kerül t elő az a terv, hogy a hátralé-
kokat megvizsgál juk, megbirá l juk és meg-
tegyük azokat az intézkedéseket, amelyek 
ezt a célt szolgál ják. A ^ első bizottsági 
ülésen is ez történt, átvizsgáltunk 20—25 
ügyet és ahol lát tuk, hogy az il lető nem 
j ó a há t ra lékra , tanácsot adtunk. 

Megkérdeztük még Wagne r Ferencet, 
hogy a bizottság tagjai meg tudják-e mon-
dan i az ügyvezető igazgatónak teljes bi-
zonyossággal, hogy ki j ó és ki nem j ó és 
ha igen h o n n a n tud ják ezt? Wagne r Fe-
renc kijelentette, hogy főleg a nagyobb 
tételekről, a nagyobb vá l la la tokró l volt 
szó és ezekről tudn i lehet, hogy miképen 
á l lanak. Akárk i akar hitelt igénybe venn i 
— mondot ta —, arró l i n formác ió t kérnek. 
Mi is ilyen in formác iós szerepet töltöt-
tünk be. 

A szakszervezeteknek 
á vá lasz tmányban lévő tagjai közül Br-
rényi N á n d o r és Zarnóczay Béla a kővet-
kezőket mondo t t ák : 

— Bennünket , m in t munkásoka t és al-
ka lmazot takat a járu lékbeha j tás t il letőleg 
az a szempont vezet, hogy a pénztár te-
herbíró képességét emeljük és a biztosí-
tott tagokat az őket megil lető járandó-
ságokhoz és miné l j o bb el látáshoz segít-
sük. A m u n k a a d ó k a fél járulékot az al-
ka lmazot taktó l és a munkások tó l levon-
ják . Ezt , a nekik továbbításra átadott 
pénzt tartoznak illetékes helyre beszolgál-
tatni és senkinek sem ál l jogában azt 
a saját céla j ira felhasználni . S zomorúan ta-

44 Schaár Oszkár divatcipész-
Kálvária u. 24 sz. a megrendelésre késeit a legdiva-
tosabb ur) é$ nfii CÍDSket. Javítások gyorsan és pontosan 
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minden rendszerű kályhában. 

Pótol ja a porosz szenet. 
Vagontételekben és 50 kilónként is kapható 

Vértes szénkereskedelmi rt, 
B o l d o g a s s z o n y s u g á r u l 17. 


